



Inter-Parliamentary Union
For democracy. For everyone.



إعادة تصور عمليات السلام

الاحتفال بالذكرى السنوية الـ 130 للمكتب الدولي للسلام بمحادثة حول السلام

ندوة عبر الإنترنت منظمة بالشراكة ما بين المكتب الدولي للسلام، والاتحاد البرلماني الدولي

الأربعاء، 9 شباط/فبراير 2022 – من الساعة 14:00 إلى الساعة 15:30 (بتوقيت وسط أوروبا)

تمّ تأسيس كل من الاتحاد البرلماني الدولي والمكتب الدولي للسلام من قبل ناشطين من أجل السلام في القرن التاسع عشر الذين كانوا على دراية أنه على المدى البعيد، ستعتمد نتائج جهودهم على المشاركة والتعاون الفعالين على الصعيد العالمي. وبعد نحو 130 عاماً، وصل العالم إلى مفترق طرق تاريخي بشأن المسائل المتعلقة بالسلام، والمناخ، ونزع السلاح، والأمن، ولا تزال مشاركة الجميع ضرورية للتصدي لهذه التحديات العالمية.

وينبغي طرح الخيارات التي تنتظرنا من خلال مداخلات بين البرلمانيين، والشباب، والخبراء، والأهم من ذلك، الأشخاص على الصعيد المحلي، والإقليمي، والوطني، والدولي. ويبدل كل من الاتحاد البرلماني الدولي والمكتب الدولي للسلام يوماً للجهود للقيام بذلك – منظماتان شقيقتان تعملان، على طريقتهما الخاصة، نحو أهداف السلام، والديمقراطية نفسها، وعالم خال من الحرب.

وبمناسبة الذكرى السنوية الـ 130 للمكتب الدولي للسلام، ينظم المكتب الدولي للسلام بالشراكة مع الاتحاد البرلماني الدولي ندوة لعرض العمل الحالي التي تقوم به المنظماتان حول المسائل المتعلقة بتغير المناخ، ونزع السلاح، والديمقراطية، والأمن المشترك. وعلى غرار [دعوة](#) المكتب الدولي للسلام التي أُطلقت خلال [مؤتمر السلام العالمي](#)



2021 واستعراضاً للوثائق الختامية العائدة للجمعية العامة الـ 142 والجمعية العامة الـ 143 للاتحاد البرلماني الدولي اللتين انعقدتا مؤخراً - ستناقش هذه الفعالية التحديات العالمية والمخاطر التي تهدد السلام والأمن في جميع أنحاء العالم. وستضم فريقاً من المتحدثين لتقديم وجهات نظرهم في ما يتعلق بعمل هاتين المنظمتين، فضلاً عن إعادة تصور ما قد يكون عليه مستقبل السلام.

أهداف الفعالية:

- الاحتفال بالذكرى السنوية الـ 130 للمكتب الدولي للسلام؛
- تسليط الضوء على الالتزام المشترك بالسلام للاتحاد البرلماني الدولي والمكتب الدولي للسلام؛
- إعادة تقييم الجهود والحملات التي أجريت خلال العام الماضي.

اللغة: ستعقد الفعالية كندوة عبر الإنترنت باللغات الإنجليزية، والفرنسية، والإسبانية.

رابط التسجيل:

<https://zoom.us/meeting/register/tjYlc-ygrjMjHtyNK5vbNGrfw6qSXfPiUoJI>





Inter-Parliamentary Union
For democracy. For everyone.



Re-imagining Peace Processes: Celebrating the 130th Anniversary of the International Peace Bureau with a conversation on Peace

Webinar co-organized by the International Peace Bureau and the Inter-Parliamentary Union,

Wednesday, 9 February 2022 – 14:00 - 15:30 (CET)

The IPU and the IPB were both established by the peace activists of the nineteenth century who were very aware of the fact that in the long run, the results of their efforts would depend on active involvement and cooperation worldwide. Some 130 years later, the world is at a historical crossroads on matters relating to peace, climate, disarmament, and security and the involvement of all is still needed to overcome these global challenges.

The choices that lie ahead of us need to be educated by interactions between parliamentarians, youth, experts, and, most importantly, the people at local, regional, national, and international levels. Efforts to do so are carried out every day by the IPU and the IPB - two sister organizations working, in their own way, towards the same goals of peace, democracy, and a world without war.

To celebrate the 130th Anniversary of the International Peace Bureau, the IPB and the IPU are co-organizing a seminar to showcase the current work being done by both organizations on the issues of climate change, disarmament, democracy, and common security. Echoing the IPB [appeal](#) released during the 2021 [World Peace Congress](#) and reviewing the outcomes of the [142nd](#) and recently concluded [143rd](#) IPU Assemblies – this event will discuss the global challenges and the threat they pose to peace and security around the world. It will gather a panel of speakers to give us their insights into the work of these organizations, as well as re-imagine what the future of peace will look like.

Objectives of the event:

- Celebrate the 130 years anniversary of the International Peace Bureau;
- Underline IPU and IPB shared commitment to peace;
- Reevaluate the efforts and campaigns carried out over the last year.

Language: The event will take place as a webinar held in English, French, and Spanish.

Registration link:

[https://zoom.us/meeting/register/tYlc-ygrjMjHtyNK5vbNGr6qSXfPiUoJl](https://zoom.us/join/zoom/register/tYlc-ygrjMjHtyNK5vbNGr6qSXfPiUoJl)